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Zápis4. zasedání 29 konventu Libereckého seniorátu,v sobotu 12. listopadu 2022 od 9:30 hodin v Jablonci nad Nisou
1. Zahájení – br. f. Jiří Weinfurter, který vede konvent.
2. Úvodní pobožnost – br. f. Jakub Hála.
3. Prezence – přítomno 18 účastníků s hlasovacím právem + 3 hosté - viz příloha č. 1.
4. Přiznání členství konventu nemocničním kaplanům podle CZ § 25vynecháno, kaplani nebyli přítomni.
5. Přivítání hostů – povolání za členy konventu s hlasem poradnímhosté Vojtěch Titěra, Marek Drápal, Monika Chalupecká.
6. Slib nově přítomných poslanců konventu – proveden.
7. Volba zapisovatelů – navrženi J. Molnárová a Ludmila Skřivanová – zvoleni.
8. Volba ověřovatelů zápisu - navrženi P. Polák, O. Titěra, M. Drápal - zvoleni.
9. Volba skrutátorů – navrženi P. Náhlovská, F. Susa, O. Titěra – zvoleni.
10. Doplnění a schválení předloženého programu - br. O. Titěra navrhuje, aby se po příchodus. Moniky Chalupecké projednaly přednostně hospodářské věci, protože s. Chalupeckápotřebuje odejít;br. Susa navrhuje po obědě promítnout 3 min. video – pozvánka na webinář „Člověks mentálním postižením ve sboru“ Hlasování: pro 18, návrhy byly přijaty. Změna programuschválena jednomyslně (18 hlasů).
11. Volba revizorů účtů – navrženi M. Přívratský, V. Pazderník - zvoleni.Náhradníci: D. Brejchová (Křižlice), D. Schneeberger - zvoleni.
12. Volba zástupců na synod:Z řad farářů – navržen br. f. Jakub Hála – pro 16, zdržel se 2 - zvolen.Náhradníci z řad farářůNavrženi br. f. Jiří Weinfurter, br. f. Petr Chlápek, s. f. Petra Náhlovská;O. Titěta navrhuje uzavření kandidátky,jsou rozdány volební lístky;výsledek tajné volby: J. Weinfurter 9 hlasů, P. Chlápek 5 hlasů, P. Náhlovská 4 hlasy.Z řad ostatních presbyterů – navrženi M. Přívratský, P. Polák, E. Šmídt;jsou rozdány volební lístky;výsledek tajné volby: M. Přívratský 12 hlasů, P. Polák 4 hlasy, E. Šmídt 2 hlasyZvolen M. Přívratský.Náhradníci z řad presbyterůnavrženi – P. Polák, P. Zemánková, E. Šmídt;jsou rozdány volební lístky;výsledek tajné volby: P. Polák 9 hlasů, P. Zemánková 6 hlasů, E. Šmídt 3 hlasy;Užší volba náhradníků z řad farářů - 2 kandidáti s nejvyšším počtem hlasůJ. Weinfurter, P. Chlápek;jsou rozdány volební lístky;výsledek tajné volby: J. Weinfurter 13 hlasů, P. Chlápek 5 hlasů;zvolen Jiří Weinfurter.Užší volba náhradníků z řad presbyterů - 2 kandidáti s nejvyšším počtem hlasůP. Polák, P. Zemánková;jsou rozdány volební lístky;výsledek tajné volby: P. Polák 12 hlasů, P. Zemánková 6 hlasů. Zvolen P. Polák.
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13. Volba náhradníka zástupce seniorátu na ústředním shromáždění JJ navržen VítězslavKříž – zvolen aklamací 18 hlasů.
14. Zprávy za seniorát:14.1. Zpráva o činnosti SV - nám. sen. kurátora s. Ježdíková, viz příloha č. 2.14.2. Zpráva o životě seniorátu - br. Z. Zezula nebyl přítomen, přednesl br. J. Hála, viz přílohač. 3.14.3. Vzpomínka na zesnulé - senior br. Filip Susa.14.4. Výroční zpráva o činnosti a hospodaření JJ v seniorátu - br. Kotas, viz příloha č. 4.14.5. Zprávy ze seniorátních poradních odborů14.5.1. Mládež - br. Vojtěch Titěra - viz příloha č. 5.14.5.2. Rodiny s dětmi - br. P. Chlápek a M. Drápal, viz příloha č. 6.
15. Rozprava k předneseným zprávámJ. Weinfurter - ke zprávě br. Zezuly o životě v seniorátu – existuje 9 možností ke slučovánísborů;J. Kotas – k JJ, připomíná, že existuje havarijní fond JJ, lze škodu hradit z tohoto fondu, penízejsou k dispozici ihned a posléze jednat o proplacení škody od pojišťovny, případ haváriev České Lípě, kdy vichřice poškodila střech;O. Titěra – se ptá, co se stalo se strategickým plánem rozvoje sborů;M. Ježdíková – ve sborech stále žije;P. Hudec – je nutné zapojit mládež do života sboru, zkontrolovat adresy mládežníků s M.Drápalem a zvát je na akce;O. Titěra - reaguje: každé úterý večer je ve 20,30 hod půl až třičtvrtěhodinové online setkánímládeže, je to zároveň i misie, neboť někteří mládežníci se připojují z kolejí a setkání přihlížejíi necírkevní spolubydlící; navrhuje dát to na webové stránky;F. Susa – v rámci přípravy na začleňování sborů do větších celků, se připravuje na léto česko –německý tábor, v současné době se hledají koordinátoři akce, byla by dobré, kdyby mluviliněmecky, vše bude na webových stránkách seniorátu, očekáváme zapojení mládeže;Rozprava uzavřena.
16. Schválení zprávZprávy schvalovány postupně každá zvlášť:Zpráva o činnosti SV – pro 18 hlasůZpráva o životě v seniorátu – pro 18 hlasůVýroční zpráva o činnosti a hospodaření JJ v seniorátu – pro 18 hlasůVýroční zprávy ze seniorátních poradních odborůMládež – pro 18 hlasůRodiny s dětmi – pro 18 hlasů
17. Hospodaření seniorátu17.1 Zpráva hospodářská za rok 2021 – s. M. Chalupecká - viz příloha 7.17.2 Zpráva revizorů seniorátních účtů – přednesl br. Přívratský - viz příloha 8.17.3 Rozprava a jejich schváleníF. Susa – vzhledem k hospodářské situaci ČR musíme počítat s tím, že vše budev příštím roce dražší a tudíž výdaje vyšší;konvent souhlasí s převedením přebytku ve výši 15 000 Kč do provozního fondu;Rozprava uzavřena.Konvent přijímá zprávu revizorů – pro 18 hlasů a schvaluje zprávu hospodářskou – pro18 hlasů;17.4 Repartice na rok 2023 (varianta 2 000 Kč), repartice na r. 2023 (varianta 5 000 Kč)(podklady: pilíře (varianta 2 000 Kč), pilíře (varianta 5 000 Kč), vstupní data - br.Zdeněk Zezula - viz příloha č. 9a, 9b, 9c, 9d
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F. Susa - připomíná, že se vše zdražuje, že bychom seniorátní repartice na r. 2023 mělinavýšit o 5 000 Kč;J. Kužel - je zde slyšet pouze o zvyšování, doma také pořád výdaje nezvyšujeme, tadyslyšíme budeme zvyšovat repartice atd., ale členů ubývá, jsme převážně důchodci,domnívám se, že by mělo v církvi zaznít i slovo š e t ř i t;F. Susa - co se týká toho šetření, navrhoval jsem, aby se pastorálky konaly alespoň 2xonline, ale nebylo to schváleno, je prý důležité se setkávat osobně;M. Drápal - chtěl bych vědět, zda se vychází z propočtů, nebo se střílí od boku navýšito 2 tis. nebo o 5. tis.;J. Kužel - jsem pro navýšení o 5 tis., i když jsem tady mluvil o šetření;O. Titěra - navrhuji uzavřít rozpravu;P. Zemánková – rozprava uzavřena, budeme hlasovat o navýšení sen. repartic o 2 tis.Kč;O. Titěra – navrhuji konventu hlasovat jen o navýšení sen. repartic o 5. tis Kč, téměřvšichni se vyjádřili o tomto navýšení;výsledek hlasování aklamací: pro 18 hlasů17.5 Projednání a schválení reparticHlasování aklamací – pro 18 hlasů;seniorátní repartice na r. 2023 se navýší o 5 000 Kč. viz příloha č. 9b17.6 Návrh rozpočtu na rok 2023 – s. M. Chalupecká viz příloha č. 1017.7 Rozprava o rozpočtu a jeho schváleníM. Chalupecká - nejvyšší náklady jsou na cestovné, tvoří asi 70%;rozvinula se debata cca 20 min., jakým způsobem do rozpočtu patří náklady a výnosytýkající se akcímládeže;Výběr z debaty:V. Titěra - vysvětluje, jak to v praxi chodí, mládež platí příspěvek, z toho co se vybere sepokryjí náklady, ale určitě ne všechny, něco se dá do sbírky pořádajícímu sboru, když tonestačí, požádá se seniorát o proplacení, je to dlouhodobě zavedená praxe, která fungujeléta ke spokojenosti všech;F. Susa - nic se tedy nerozpočtuje, mládeži to přejeme, výdaje proplácíme, existuje fondpro práci s mládeží, na který se léta nesáhlo;O. Titěra - navrhuje ukončení debaty;Rozprava ukončena.Hlasování aklamací – pro 18 hlasů – rozpočet na r. 2023 byl schválen.
18. Rozhodnutí o proplacení výdajů konventuCestovné proplatí jednotlivé sbory.Občerstvení – do sbírky pořádajícího sboru.

Oběd (12 - 13 h)
19. Návrhy z rozpravybr. P. Chlápek – návrhy měly být podány písemně, nebyly žádné podány předem.
20. TÉMA KONVENTU – Reforma seniorátů – téma představil a rozhovor na toto témavedl br. O. Titěra.Výběr z rozpravy:O. Titěra - syn. rada poslala seniorátním výborům a konventu pracovní materiál, který jepřístupný na web. stránkách, lze zadávat různé parametry, návrh je interaktivní a reaguje napodněty;M. Přívratský – návrh pracuje s dnešními čísly, ale v r. 2030 bude poloviční počet farářů;P. Hudec - těžko se v tom orientuje, nelíbí se mi nátlak z ústředí, že se má návrh vyřešit donějakého data; dle mého názoru - nedělat velké celky a zohlednit dojezdovou vzdálenost;
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F. Susa - reforma je nutná, od minulého synodu se o tom mluví, ale navrhovaných 78 sborů naseniorát je hodně, bylo by lepší větší množství seniorátů;J. Weinfurter – klíčová otázka – objem práce. Srovnání se strukturou oblastních pastýřskýchrad, tj. agenda i vzdálenost;M. Drápal – navrhuji reformovat značnou administrativu a odlehčit tak seniorům, může se stát,že se nakonec velký seniorát rozdělí na menší celky, aby bylo umožněno setkávání;O. Titěra – syn. rada už má nyní signály, že návrh tak velkého seniorátu, kam by Liberec mělpatřit se neujme;P. Hudec – nechat tomu čas, neřešit hned celou církev, ale třeba jen některé senioráty, tak jakto bude aktuální situace vyžadovat;Jiří Weinfurter – podává písemný návrh: konvent pověřuje komisi ze zástupcůpředsednictva konventu a seniorátního výboru zpracovat podněty k reformě seniorátůa výsledek předat synodu - viz příloha č. 11;O. Titěra – navrhuje v únoru 2023 svolat pastorálku a zpracovat návrhy z komise a vyjádřit sek nim;Hlasování o návrhu – pro 18 hlasů
21. Řízení o změnách církevního zřízeníP. Chlápek – staršovstva z jednotlivých sborů navrhují schválit změny všechny najednou;M. Ježdíková – vysvětlila jednotlivé body změn zřízení a doporučila hlasovat o každé změnězvlášť;

A) Změny CZ § 4 odst. 3) - zkrácení doby nutné ke slučování sborů;hlasování: pro 18 hlasů
B) Změny CZ § 12 odst. 14) a § 20 odst. 6) – zrušení možnosti dočasného postavení kazatelemimo službu při řízení před pastýřskou radou;hlasování: pro 18 hlasů
C) Změny CZ § 28 odst. 6) – zjednodušení procedury některých změn CZ;hlasování: pro 13/ proti 4/ zdrželo se 1 hlas

22. Návrhy došlé ze sborů – návrh sboru Česká Lípa viz příloha č. 12.Konvent dává podklad na reformu seniorátů, které předložil sbor v České Lípě,k dalšímu zpracování komisi, kterou konvent k tomuto účelu vytvořil (viz výše bod 20.)
23. Volné návrhyŽádné volné návrhy nebyly podány.
24. Stanovení data konání 1. zasedání 30. konventu – 11. 11. 2023 v Liberci
25. Závěr – společná modlitba Jiřího Weinfurtera.
Zakončení v 15.00 h

Zapsali: Jana Molnárová Ludmila Skřivanová

Ověřili: Přemysl Polák Ondřej Titěra

Marek Drápal

Předseda konventu: Jiří Weinfurter


